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December 11-én (hétfőn) tartotta szokásos éves közmeg-
hallgatását a képviselőtestület, melyen elhangzott a pol-
gármester éves beszámolója is, melyet a képviselőtestület 
elfogadott. A beszámolót teljes egészében közöljük.  
(2-3. oldal) A közmeghallgatáson elhangzottakról külön 
cikkünkben olvashat a 4. oldalon 

Közmeghallgatás volt 

In Memoriam  
 

Dr. Gulyás Zoltán emlékezetére 
 

Zoltánnal a Szülőfalunkért Egyesület 
alapító ülésén találkoztam először. 
Édesapját, aki a helyi iskola igazgatója-
ként vonult nyugdíjba, jól ismertem, 
gyakran találkoztam, beszélgettem vele. 
Zoltán mindig büszkeséggel és mélysé-
ges tisztelettel beszélt szüleiről. Pedig 
kemény kézzel nevelték. Az iskolában 
ezért kétszeresen kellett helytállnia, a 
csínytevésekért kapott büntetésekből 
sosem maradt ki, nem volt kivétel. Or-
vos lett Csornán. Ott élt haláláig, de szí-
vében mindig őrizte Pereszteget, ifjú-
ságága emlékeit, a szülőfalu szeretetét, 
az iskola hagyatékát. Alapítványt hozott 
létre és működtetett a kiváló tanulók 
teljesítményének elismerésére, jutalma-
zására. Az alapítóként is tevékenykedő 
egyesületi tagként nagyvonalú támoga-
tója volt minden egyesületi rendezvény-
nek, eseménynek, kezdeményezésnek. 
Kapcsolatai révén sikerült településün-
kön vendégül látni - István király szob-
rának avatóünnepségén - az akkori köz-
társasági elnököt, Áder Jánost. Számos 
kirándulást, kastélylátogatást, rendez-
vényt szerevezett, távolról is erősítve 
településünk közösségét. Jó ember volt. 
Nagyvonalú, ugyanakkor szerény, ba-
rátságos. Nagy kedvvel idézte fel itt töl-
tött iskolás éveit, ifjúkorának emlékeit, 
minden alkalmat megragadva kereste 
egykori kortársai társaságát. 
Betegségei gyorsan gyengítették szerve-
zetét. Egyik telefonhívásomat a füredi 
szanatóriumban fogadta. Elbúcsúzni 
Tőle már csak a temetésén tudtam. Szü-
lei mellett nyugszik. 
 

In Memoriam – Emlékét megőrizzük! 
Nyugodjék békében!  Sellei Tamás 
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Tisztelt Képviselőtestület! Tisztelt közmeghallgatáson megjelentek! 

A polgármester minden évben köteles beszámolni az elmúlt évben végzett munkáról, a teljesített és ter-

vezett feladatokról. A közmeghallgatás nyílt testületi ülés, ahol a jelenlevők megismerhetik a beszámolót, 

kérdéseket, észrevételeket tehetnek, javaslatokat fogalmazhatnak meg. A beszámolót a képviselőtestület 

fogadhatja el. 

A vészterhes nemzetközi helyzet, a romló gazdasági környezet ellenére településünk sikeres évet tudhat 

maga mögött. Köszönhető ez elnyert pályázati forrásainknak, a még jól teljesítő helyi vállalkozásaink ipar-

űzési adóként befizetett tételeinek és korábbi energetikai célú beruházásainknak. 

Költségvetésünk főösszege 536 millió Ft. Jó kondíciónkat az is jelzi, hogy 101 millió forint értékű beruhá-

zásaink megvalósítása mellett többször sikerült három-három hónapra 25 és 50 millió forintot biztonsá-

gos állampapír kötvényben lekötni, mely tranzakciókból 2 millió forint kamatbevételünk keletkezett. 

Bevételeink a hozzánk érkező állami normatívákból, a feladatfinanszírozás tételeiből, és saját bevételeink-

ből tevődnek össze. Normatívaként érkezik hozzánk például az óvodai nevelésre 130 000 Ft/gyermek/év, 

vagy pl. szociális ellátásra 1500 Ft/lakos/év. Feladatfinanszírozás keretében érkezik támogatás a közvilágí-

tás működtetésére 3,2 millió Ft/év, vagy például a temetők fenntartására 100 ezer Ft/temető/év. 

Saját bevételeinket az önkormányzatnál maradó adóbevételek alkotják. Ezek az idei adatok. 

Komoly tétellé nőttek rezsiszámláink. Az áram, gáz, közvilágítás kifizetésére októberig 8,5 millió forintot 

kellett költenünk. 

Az óvoda költségvetése 87 millió Ft. Az állami normatívát 27 millió Ft saját összeggel kell kiegészítenünk. 

Az óvoda és a bölcsőde egy intézményként működik, kihasználtsága teljes. Az elmúlt négy évben 20-nál 

több gyermek született évente, mely mára zsúfolásig megtöltötte az óvodát és bölcsődét. Az ellátható 

óvodai gyermeklétszám 60 főre emelése mellett is néhány gyermek felvételét el kellett utasítani. A követ-

kező években csökkenni fog a születendő gyermekek száma, jelenlegi számításaink szerint az óvoda bőví-

tése nem indokolt. Nagyobb az igény a bölcsődei férőhelyekre, a jelenlegi nem bővíthető, más épületben 

való új csoport kialakítása megfontolandó. 

A védőnői szolgálat működését átvette a megyei kórház. Július 1-től történt meg a munkáltatói váltás, 

bízunk benne, hogy a szolgálat minőségi működését ez nem befolyásolja. Az egészségházat a háziorvos és 

az önkormányzat közösen működteti, a védőnői szolgálatra jutó rezsiköltségek a normatív keret mértéké-

ig elszámolhatók lesznek. A védőnői előtető kialakítása, a hozzá  

Polgármesteri beszámoló a 2023. év munkájáról 

Adónem adóbevétel (Ft) 

kommunális adó 6 200 000 

építményadó 6 000 000 

iparűzési adó 84 600 000 

telekadó 3 200 000 

pótlék 2 500 000 

összesen: 102 500 000 

… folytatás a következő oldalon... 



PERESZTEGI HÍREK 3  

 

kapcsolódó Mező utcai parkolók kialakítása saját forrásból történt meg 

3,4 millió forint értékben. 

 Megszűnt korábbi formájában az orvosi ügyeleti rendszer, melynek pénzügyi gesztora településünk volt, 

ezért a végelszámolás, átadás tennivalóit is hivatalunk végezte el. A szolgálatot az Országos Mentőszolgá-

lat működteti. Az átadás-átvétel zökkenőmentesen zajlott. 

A falugondnoki szolgálat működését, - 5 millió forint - a buszhasználatot, bérköltségeket teljes egészében 

fedezi az e célra érkező állami normatíva. 

Teljesen felújítottuk a Láncos képet, költségei 16 millió forintot tesznek ki, melyhez 6 millió forint pályáza-

ti forrást sikerült szerezni. 

A Magyar Falu Program sikeres pályázata folytán tudtunk forrást biztosítani a Fő utca-Kis utca felújítására. 

és a Szécsenyi templom oldali járdaszakasz felújítására. A szegélyezett út költsége 38 millió forint, a jár-

dáé 10 millió forint volt. Az útfelújítás 12 millió forint önrészt is tartalmaz. 

Saját forrásból újítottuk meg az Ady utca Postától a Szabadság utcáig tartó járdaszakaszát, a peresztegi 

temető belső járdáját, külsőleg felújítottuk a szécsenyi ravatalozót. Ezek összköltsége 7 millió forint volt. 

A TOP+ keretében a Szabadság utca csapadékvízelvezető rendszerének korszerűsítésére, a felső buszmeg-

álló aszfaltjának cseréjére és a Plébánia előtti parkolók kialakítására adtunk be sikeres pályázatot. A mint-

egy 100 millió forint elkülönítve pihen az államkincstárnál vezetett számlánkon. Adminisztrációs hátrálta-

tások miatt még a közbeszerzési eljárást sem tudtuk elindítani. 

Beruházásaink között említem meg az államtól ingyenesen igényelt és megkapott Ady E. u. 13. számú ház 

felújítását. Közcélra kell majd használnunk az épületet. A felmerült hasznosítási célok között falumúzeum, 

vagy közösségi színtér létrehozása merült fel. Az épület teljes felújítást igényel, első lépésben koszorú, 

födém és tetőcserére biztosítottunk forrást a 23 millió forintot kitevő költségekre. A következő években 

folytatjuk a felújítást. 

Beruházásaink összesítő táblázatban 

 
 

A szokásos mértékben támogatjuk alapítványainkat egyesületeinket. Az évi rendes támogatáson felül fel-

merülő költségeikre is tudtunk forrást biztosítani. Szép ünnepség keretében szenteltük meg az új tűzoltó-

autót, remek programokat szervez a Pereszteg Községért Egyesület, aktív az egyre gyarapodó taglétszámú 

nyugdíjas klub, töretlen kedvvel szervezi a helyi Vöröskereszt csoportja a véradásokat, vezetőségváltás 

volt a Szülőfalunkért Egyesületnél, derekasan küzd Sportegyesületünk a játékoshiánnyal. Rendezvénye-

inkre 7 millió forintot költöttünk ebben az évben. 

  pályázati forrás (Ft) saját erő (Ft) összesen (Ft) 

Láncos kép felújítása 6 millió 10 millió 16 millió 

Fő u.-Kis u. felújítása 28 millió 12 millió 40 millió 

Ady E. u. járdafelújítás 0 7 millió 7 millió 

Széchenyi u. járdafelújítás 10 millió 0 10 millió 

Védőnői előtető, parkoló 1 millió (tombola) 3 millió 4 millió 

Temetők 0 3 millió 3 millió 

Ady E. u. 13. sz. ház felújítá-
sa 

0 23 millió 23 millió 

összesen: 45 millió 58 millió 103 millió 

TOP+ pályázat (várakozik) 110 millió 0 110 millió 

...folytatás az előző oldalról…  

… folytatás a következő oldalon... 
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Átadásra került a teljes Vízmű vagyon. Az ellátásért felelős az önkor-

mányzat helyett az állam lesz. A vagyon forgalomképtelen, eladni nem lehet. Működtetője továbbra is a 

Soproni Vízmű Zrt. marad. 

Húsz gömbakácot, 3 cseresznyefát és 12 korai juharfát ültettünk el az ősszel. Az akácokat a Fő utcában, a 

juharfákat és a cseresznyéket az Ady E. utcában. 

Befejeződtek a Kis utcai telekalakítások. Önkormányzatunk földterület vásárlással további két telek kiala-

kítását tudja megvalósítani. Közművesítést követően a két telket értékesíteni fogjuk. Három tulajdonré-

szünk eladásával pedig további három telek kialakítására kaptak lehetőséget az új tulajdonosok. 

Településünk egyik gondja az építési telkek kialakításának korlátjai. Saját földterületünk már nincs, na-

gyobb léptékű vásárláshoz jelentős forrás és egybefüggő földterületi kínálat kellene. 

A településrendezési terv része a beépítésre szánt területek kijelölése. A 2011. évben kijelöltek esetében 

csak a Kis utcai területen történt előrelépés. 

Terveink között további út és járdafelújítások szerepelnek. A volt Gépállomás utca felújításának tervei 

elkészültek, forrást a következő év költségvetésében tervezhetünk rá. Igény van a Széchenyi u. páros ol-

dali járdájának felújítására, a Szabadság utcaira, a Sport utcaira, és még sorolhatnám. Folytatni kell az 

Ady E. u. 13. sz. ház felújítását. Gyakorlatilag egy új házat kell felépítenünk, ezért költségeit több évre el-

osztva terveztük meg. 

A közvilágítás korszerűsítését három ütemre osztottuk, most készültek el az engedélyes tervek, a kivitele-

ző kiválasztása következik. A beruházás öt év alatt megtérülhet. 

Ajánlatot adtunk a volt Takarék épületének megvásárlására. Az eladó többet szeretne a felkínált összeg-

nél, annak ellenére, hogy nincs az épületre érdeklődő. 

Fel szeretnénk újítani a Faluház kapuit, kerítését, az előkert terveit elkészíttettük. A megvalósításhoz költ-

ségbecslés és költségvetési forrás szükséges. 

Tisztelt Peresztegiek! 

A polgármesteri beszámoló nem érintette tevékenységünk, feladataink valamennyi elemét. 
Kérem, kérdezzenek, tegyék meg észrevételeiket, várom véleményüket, javaslataikat, hozzászólásaikat! 
 
     Tisztelettel:    Sellei Tamás polgármester 

… folytatás az előző oldalról…  

   Rendkívül  mérsékelt érdeklődés mel-

lett zajlott az idei közmeghallgatás. A képviselőtes-

tület mellett az óvodavezető, az iskolaigazgató hi-

vatalos meghívottként volt jelen. A közmeghallga-

tás Csiszár Gyula alezredes úr településünket érin-

tő közbiztonsággal kapcsolatos tájékoztatójával 

kezdődött. Kiemelte településünk biztonságát, me-

lyet a kevés bűncselekményszám is alátámaszt. To-

vábbra is kiemelt feladatuk lesz az ittas vezetők ki-

szűrése, a migrációs nyomás kezelése. Felhívta  a 

jelenlévők figyelmét az internetes csalások rendkí-

vül gyors ütemű elszaporodására. Erről külön cikk-

ben olvashatnak lapunkban. 

Tájékoztatást kaphattunk Németh Eszter település-

mérnök asszonytól Pereszteg településrendezési 

terve kidolgozásának aktuális állapotáról. Kiemelte 

a tervezési folyamatban való lakossági részvétel 

fontosságát, a kérdések észrevételek jelzésének 

többféle formáját. (ETDR. Honlap, e-mail, szemé-

lyes megkeresés) 

Ezután a polgármester 2023 évben elvégzett önkor-

mányzati munkáról tartott beszámolóját hallgat-

hatták meg. A közmeghallgatás egyetlen felszólaló-

ja a Közút tulajdonában lévő út felújítását szorgal-

mazta.      -s- 

A közmeghallgatásról.. 



PERESZTEGI HÍREK 5  

 

Másodlagos forrásból értesültem arról, hogy a Sopron-Szombathely között közlekedő személyvonatok 

rendelkeznek a megállást jelző gombbal. Úgy, mint az autóbuszok. Rákérdeztem, hogy a Peresztegen le- 

és felszállni kívánók élhetnek-e ezzel a lehetőséggel. A Gysev illetékesének válaszát idézem: 

„Pereszteg vasúti megállóhely Szombathely és Sopron között közlekedő személyvonatokba történő (akár 

klasszikus, akár feltételes módon történő) visszaillesztése a járatok menettartamát kb. 2 perccel növelné 

meg. Ez jelentős negatív hatással lenne a jelenleg alkalmazott menetrendi struktúrára a reggeli és a dél-

utáni hivatásforgalmi csúcsidőszakban, mivel az egyvágányú vasúti pálya sajátosságai miatt több vonatnál 

a megállás időszükségletét (2 perc) jelentősen meghaladó menetidő növekményt generálna. Emellett ki-

emeljük, hogy Pereszteg vasúti megállóhely lakott területen kívül, a település központjától távolabb he-

lyezkedik el. Mivel a település regionális közlekedési igényeit a helyközi autóbuszjáratok megfelelően ki-

szolgálják, közlekedésszakmai szempontból a község vasúti kapcsolatainak erősítése a jelenlegi menetren-

di struktúrában nem rendelkezik olyan mértékű utaspotenciállal, ami a menetrendbe történő beavatko-

zást indokolttá tenné. Mindezekre tekintettel a Pereszteg vasúti megállóhely kiszolgálásának visszaállítása 

és feltételes megállási rend bevezetésére vonatkozó kérelmet nem tudjuk teljesíteni.  

Kérjük tájékoztatásunk szíves elfogadását!” 

Tisztelt Ferencz Zsolt társadalmi és utaskapcsolatokért felelős referens Úr! 

Válaszát elfogadhatatlannak tartom. 

 A 2 perc menetrendi növekmény pufferelhető lenne a büki megállónál, ahol a keresztvonatokra tör-

ténő várakozás 10 perc. 

 A megálló valóban távol van a településközponttól. Ez a távolság hasonló méretű a peresztegieknek, 

mint pl. egy Lövő településközpontjában lakónak a lövői állomás. Egyébként ez nem az Ön, hanem 

az utas gondja. 

 Pereszteg Szombathely között nem közlekedik közvetlen buszjárat. Répcelaki átszállással, több mint 

3 óra menetidővel eljuthatunk oda. Ezt nem nevezném megfelelő kiszolgálásnak. 

 Az utaskapacitásról nem lehet információja. A peresztegi utasokat most a Nagycenken, vagy Sop-

ronkövesden felszállók között kellene keresniük. A leendő utasokat pedig oda kellene csábítani. A 

szolgáltatás fejlesztésével, mindenki számára elérhetővé tételével. 

 

Örvendetes, hogy a technikai háttér fejlettsége lehetővé tenné a peresztegiek számára is a korszerű, utas- 

és igényközpontú szolgáltatás használatát. Már csak az emberi oldalt kellene megfelelő szintre hozni. Arra 

a szintre, ahol az egyetlen utas is fontos.  

 

    Tisztelettel: 

           Sellei Tamás 

          polgármester, Pereszteg 

 

Pereszteg, 2023. december 11. 

 

A válaszlevelemet elektronikus úton elküldtem Ferenczi Zsolt úrnak. 

Peresztegen nem szolgáltat a Gysev… 
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U grásszerűen emelkedett az internetes csalá-

sok száma az előző évekhez képest. A banki 

adatok: számlaszám, hozzáférési adatok megszer-

zése után a bűnözők rendkívül gyorsan pénzt vesz-

nek le a károsult számlájáról, vásárlásokat eszkö-

zölnek, átutalnak. Teszik mindezt a beállított kifize-

tési limit miatt többször is. A felderítés rendkívül 

nehéz. A tettesek szinte azonosíthatatlanok. A bűn-

elkövetés elleni védekezés ezzel szemben könnyen 

hatékony és eredményes lehet. Titka az óvatosság. 

Soha ne adjunk ki banki adatokat, számlainformáci-

ókat! Se telefonon, se e-mailben. A bank sohasem 

kér ilyet. Utasítsunk el, meg se nyissunk gyanúsan 

csekély összegű kérelmeket, felajánlott pénzado-

mányt, értelmezhetetlen fizetési felszólításokat! 

Legyünk körültekintőek! Kétségeik esetén keressék 

fel személyesen bankjukat, hívják fel ügyfélszolgá-

latukat a hivatalos, jól ismert és szokásos számlán 

feltüntetett elérhetőségeken. Az internetes bank-

kártyás, vagy átutalásos fizetés többszörösen bizto-

sított, biztonságos. A telefonra érkező megerősítő 

kódok beiktatásával jól védhetők a tranzakciók. 

Bűnelkövetés, kártya elvesztése esetén azonnal 

tiltsuk le kártyánkat, vegyük fel kapcsolatot a ban-

kunkkal. Jelezzük nekik a történteket, kérjünk segít-

séget a lehetséges kárenyhítésre! És mindenekelőtt 

legyenek óvatosak!     -s- 

Az 1993-ban végzett 

általános iskolai osz-

tály összetartó magja 

szinte minden évben 

találkozik egymással. 

Ezúttal a harmincadik 

évforduló alakalmá-

ból jöttek össze.  

Az iskola meglátoga-

tása után vacsora 

melletti beszélgetés közben elevenedtek meg emlékeink, a jelenkor történései. A huszonkilenc főből most 

tizenhatan vettek részt a találkozón. 

(Horváth Mónika, Simon Judit, Vass Anita, Horváth Mária Lúcia, Kópházi Renáta, Holczmann Krisztina, 

Gosztonyi Norbert, Németh Kornélia, Gottlieb Katalin, Orbán Kornél, Joós Krisztián, Szabó Niki főszerve-

ző, Sellei Tamás osztályfőnök, Kondor Norbert, Dorner Imre, Raszipovits Renáta, Farkas Angéla)  

Terjed az internetes bűnözés 

Iskolánk idén harmadszor 

vett részt a „Mosoly Ma-

nók” karácsonyi adománygyűjtő akciójában, 

amely a Magyar Máltai Szeretetszolgálattal kö-

zös szervezésében, a Belügyminisztérium Közne-

velésért Felelős Államtitkársága és a GLS Hun-

gary csomaglogisztikai szolgáltató támogatásával 

valósult meg. Tanulóink közel 60 csodaszépen 

becsomagolt ajándékdobozt hoztak a gyűjtésre. A csomagokba olyan játékokat, könyveket, ajándéktár-

gyakat lehetett tenni, ami még jó állapotú és egy másik kisgyermeknek még örömet szerezhet. Reméljük 

csomagjaink mosolyt varázsolnak sok kisgyermek arcára ezen a karácsonyon is. Köszönet érte! 

Mosoly Manók  

Mosoly Manók csomagjaikkal 
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Kutya terápiás élményfoglalkozás 

Október 17.-én délelőtt a kis csoportban, majd a nagy cso-

portban vendégünk volt Fufuka, egy 8 éves Border collie 

és gazdija, kiképzője: Hanzséros Mária, aki 

remek terápiás játékokat szervezett a gyere-

keknek, összehangolva a kutyával. Ezekben a 

játékokban lelkesen vettek részt a gyerekek. 

Marcsit még 2 alkalommal várjuk új terápiás 

játékokkal, amire a tavaszban kerítünk sort. 

Október 1.-én volt a nagyszülők világnapja, amit mi 

is megünnepeltünk első alkalommal az óvodában a 

nagycsoportosainkkal. A gyerekek reggel nagyszüle-

ikkel érkeztek, és egy vidám, játékos délelőttöt tölt-

hettek együtt. Ezen rendezvényeink szeretnénk, ha 

hagyománnyá válnának a következő évek során. 

Márton nap 

Hagyományos felvonulásunkat az udvaron, 

a kis iskolásokkal közösen tartottuk meg. 

Sokat énekeltünk, mondókáztunk a hangu-

latos séta során. Vacsorára a Faluházba 

hívtuk vendégeinket, ahol kellemes beszél-

getés keretében zártuk programunkat. 

„Játssz velem Nagyikám!” 

Óvodai életünk hétköznapjait negyed évente 

színesítik „Julcsi meséi”, és az „Artissima” - komoly-
zenei koncert gyermekeknek – előadásai, 
továbbá a fejlesztő szobánkban választható foglal-
kozások: kedden reggel hittan, 
 szerdán reggelenként gyermek angol, 
délutáni választható foglalkozások: 
      - hangtál 
      - ovis karate 
      - gyermektánc, 
melyen a sok kis jelentkezőnk lelkesen vesz részt. 

Nagyszülők és unokák közösen az udvaron 
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A Szülőfalunkért Egyesület szervezésében 2023. 
október 23-án Deák Ernő peresztegi születésű, 
Bécsben élő történész „Magyarként Ausztriában” 
című könyvének bemutatójára került sor. 
A könyvbemutatón Jánosi Zoltán egyetemi tanár, a 
Magyar Napló főszerkesztője beszélgetett a szerző-
vel. A beszélgetés során szóba került a szerző gyer-
mekkora. Az általános iskolát Peresztegen végezte 
el, majd édesanyjának segített a gazdaságban. A 
háború utáni kilátástalanság következtében 16 éve-
sen, 1956. december 9-én elhagyta Magyarorszá-
got. Azóta Ausztriában él. Ott végezte gimnáziumi 
tanulmányait, majd a Bécsi Tudományegyetemen 
gazdaság- és társadalomtörténetet és germaniszti-
kát végzett. Majd ledoktorált és 1970. július 9-én 
avatták a filozófiai tudományok doktorává.  

Érdeklődési köre töb-
bek között társadalom-
történetre, várostörté-
netre, a XIX-XX századi 
kivándorlás témaköré-
re terjed ki. Ezen belül 
az elcsatolás során a 
kialakított Burgenlandi 
tartományban maradt 
magyarság, és a kiván-
dorlás után nyugaton 
maradt magyarság sor-
sának, létszámának 
alakulásával foglalko-
zott. Tevékenységének 

másik meghatározó ré-
sze az Ausztriában és többi nyugati országokban élő 

magyarok összefogására irányuló, ami a mai napig 
foglalkoztatja. 
Mindezek mellett már gyermekkorában érdeklő-
dést mutatott a költészet iránt is. Kezdeti próbálko-

zásait követően lanyhult az érdeklődése, majd a 80-
as évektől újabb versei születtek.  Ezekből számos 
verset időrendi sorrendben tartalmaz a bemutatott 
könyv.  Így érzékelhető a szerző belső gondolatvilá-
gának hangulata annak változása, alakulása. Ezek-
ből a versekből Ádám Ágnes és Pohl Balázs színé-
szek olvastak fel részleteket. 
A bemutatót követően a nagyszámú résztvevővel 
átvonultunk a régi Tanácsháza elé, ahol az 56-os 
események peresztegi helyszínén felállított emlék-
tábla előtt, ünnepélyes keretek között megemlé-
keztünk az 56-os Forradalomról. Verset mondott 
Ilosfai Éva tagtársunk. Az ünnepi beszédet Deák 
Ernő tartotta, aki - mint élő emlékező - kiemelte az 
épület előtt akkor megtartott nagygyűlés esemé-
nyeit. Megemlékezett az akkori peresztegi és sop-
roni diákok részvételéről is. 

    Pinezits Tamás                  

Könyvbemutató 

Ádám Ágnes, Jánosi Zoltán, Deák Ernő, Pohl Balázs 

Deák Ernő 

Szükség van-e a Peresztegi Hírekre? - kérdeztem az 
utca emberét. Legtöbbjük nem igényelte nevének 
közlését. 

 Nagyon jónak tartom. Mindig elolvasom. Szerin-
tem minden benne van, ami a faluban történik. A 
külsejével is meg vagyok elégedve. 

 Igen, szükség van. Ami az önkormányzatnál tör-
ténik, azt csak innen tudhatom meg. Benne van-
nak a fejlesztések, az intézmények, úgyhogy le-
gyen továbbra is. 

 Talán több rövidebb cikk lehetne benne, úgy ol-
vasmányosabb lehetne, a hosszabb cikkeket nem 
mindenki olvassa. –véli egy férfi. 

 Mindig elolvasom! Az Eriknek a kedvence. Alig 
várja, hogy megjelenjen. Benne van minden ese-
mény, ami történt… Tetszik a formája is, színes, 
jól olvasható.  -JT- 

  Sokan várják, és szeretik. - mondja el egyik ter-
jesztőnk. És nem csak az idősebbek, a fiatalokat 
is érdekli az újság. 

 Még nem olvastam. -mondja egy iskoláskorú fiú. 
Hogy mi legyen benne? - Jó kérdés! -veti oda, 
aztán sietve elhajt rollerével.  

Az utca embere… a helyi lapról  
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Bemutatkozik óvodánk új nevelője 

Zamostny Mónika, aki augusztustól 

dolgozik nálunk.  

21 éve dolgozom óvodapedagógus-
ként. Keszthelyen születtem, nőt-
tem fel. Kicsi korom óta készültem 
a pályára. Szakközépiskolai tanul-
mányaimat is ennek megfelelően 
választottam meg. A Zalaegerszegi 
Deák Ferenc Szakközépiskola pe-
dagógiai tagozatán érettségiztem. 
Innen egyenes út vezetett a Soproni Benedek Elek Pedagógiai 
Főiskola óvodapedagógus szakára. Diplomám megszerzése 
után, 2000-ben állást kaptam a Soproni, Jereváni Kék Óvodá-
ban, ahol 21 évet töltöttem el. Nagy, nehéz döntés volt a vál-
tás. Idén nyáron költöztem családommal Peresztegre. Hatal-
mas szeretettel fogadtak a kollégák, gyerekek, szülők egy-
aránt. Igyekszem elsajátítani a helyi szokásokat, a legjobb 
szakmai tudásommal nevelgetni, fejleszteni a gyermekeket. A 
családias környezet, barátságos hangulat, a kollégák, szülők 
támogatása sokat segít abban, hogy minél gyorsabban otthon 
érezzem magamat. Igyekszem nevelő – oktató munkámat szí-
nesíteni kreativitásommal, zene iránti szeretetemmel, és 
mindezt így átadni a gyermekeknek. 

 Iskolánk hátsó részében iskolakert került 
kialakításra. Ősszel magaságyásokat he-
lyeztünk el, melyekbe virághagymákat 
ültettek tanulóink Szepesiné Körtvély 
Anita tanárnő vezetésével.  
Az iskolakert lakója lett Gizike a kecskegi-
da is. Elkerített kis részben, szépen be-
rendezett kecskeólban él, tanulóink ete-
tik szénával, táppal, zöldséggel, gyü-
mölccsel. Nagy volt a gyermekek öröme, 
amikor megérkezett hozzánk. Amikor 
meglát minket, boldogan szalad a kerí-
téshez és hangos mekegéssel üdvözöl 
minket. 
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É v vége felé szeretnénk egy kisebb összegzést 
nyújtani az idei év eseményeiről, ünnepeiről. 

Novemberig 10 alkalommal vonultunk káre-
setekhez, párat kiemelnék közülük. Januárban egy 
pinnyei telepen tárolt nagy tömegű faapríték izzot, 
égett, melynek oltásában és az utómunkálataiban 
vettünk részt. Márciusban a Fertő tó partján tom-
boló nádastüzet oltottuk, majd szintén márciusban 
egy sopronkövesdi családi ház tetőszerkezetében 
keletkezett tűz oltásánál segédkeztünk. A júliusi 
viharkárok felszámlásában is kivettük részünket, itt 
főként a vihar által megtépázott fákat vágtuk ki, 
daraboltuk fel, így szabaddá téve az elzárt utakat, 
járdákat. Az egyesület több tagja szakmai képzés-
eken vett részt, hogy szakirányú tudását gyarapítsa. 
Eszközeink modernizálását, illetve működési 
költségeink nagy részét pályázati forrásokból is fi-
nanszírozzuk. Sikeresen szerepeltünk a BM-OKF és 
a Tűzoltószövetség közös pályázatán, és a Nemzeti 

Együttműködési Alap által közzétett, „Helyi és 
területi hatókörű civil szervezetek egyszerűsített 
támogatása 2023.“ című pályázaton. 
Tűzoltó egyesületünk szeptember 2-án rendezte 
meg a gépjárműfecskendőnk és a 2020-ban elkés-
zült szertárépület avató ünnepségét. A gyülekezőt 
követően Talhammer Szabolcs parancsnok tartotta 
meg ünnepi beszédét, majd Sellei Tamás polgárme-
ster Úr köszöntötte az ünneplőket. A Soproni Ka-
tasztrófavédelmi Kirendeltség részéről Varga László 
őrnagy mondta el köszöntőjét, majd Ferling György 
plébános Úr megáldotta a gépjárművet és az épüle-
tet. A meghívott vendégek közt üdvözölhettük 
támogatóinkat, Önkormányzatunk képviselőit, kör-
zetünk önkéntes tűzoltó egyesületeinek megjelent 
tagjait, és az osztrák Waldingi önkéntes tűzoltóság 
képviselőit. A délutáni program folytatásaként az 
estét egy jó hangulatú bállal zártuk, ahol 
reményeink szerint mindenki jól érezte magát. 
Ezúton is szeretnénk köszönetünket kifejezni 
támogatóinknak, hogy hozzájárulnak az egyesület 
sikeres működéséhez.   Breidenbach László 

ÖTE - Év végi áttekintés 

A tűzoltóautót és az épületet Ferling György plébános úr áldotta meg. 

Az előző évek fásítási programjának folytatásaként 20 db gömbakácot, 

három cseresznyefát és 12 korai juharfát ültettünk novemberben. A 

nagy tételnek és az olcsóbb árfekvésnek köszönhetően még a 387 km-re 

lévő Mezőcsátra is megérte elmenni a fákért. Az akácokkal a Fő utcai, a 

Faluház előtti, az Egészségház előtti kivágottakat pótoltuk, a juhar és cse-

resznyefákat az Ady E. utcában ültettük el.  

Képünkön az önkormányzat két parkfenntartója—Botka György és 

Rédecsi Tamás -  az egyik juharfa ültetésén fáradozik. 

Folytattuk a település fásítását 
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A  Faluház kapuja megérett a felújításra, képvi-

selőtestületünk a csere mellett döntött, a 

munkát már meg is rendelte. A kerítés állapota 

romlik, felújításával kapcsolatosan új korszerűbb, 

barátságosabb előkert kialakítása vetődött fel. Az 

évekkel ezelőtti ötleteket most papírra vetettük, 

megterveztettük. Az elképzelés megnyitná a teret, 

sok ülőhellyel, kerékpáros pihenővel. Ezért a kapu-

kat, azért, hogy az udvar zárt és védhető legyen, az 

épület hátsó sarkánál építjük ki. A pihenőhely kiala-

kítása szinte kívánja a meglevő kerekes kút újbóli 

működtetését. Erre még nem találtunk ki biztonsá-

gos megoldást. A tervben jeleztük a kutat, és alá 

egy madáritató kialakítását. A megrendelt kerítés 

ára bruttó 941 600 Ft (kilencszáznegyvenegyezer-

hatszáz forint) lesz. Az előkert kialakítására képvi-

selőtestületünk döntése után kerülhet sor. 

Újragondoltuk a Faluház előkertjét 

- A Faluház előkertjének látványterve -  

K ipucolt csizmácskák, jelt 

adó lámpácskák, izgatott 

gyermekarcok várták a december 

ötödike estéjén útnak indult Mi-

kuláskaravánt. Az intézményeket, 

Óvodát, Bölcsődét, Iskolát, Hiva-

talt, a Baba Mama klubot más-

nap látogatták meg. Csokikát és 

szaloncukrot hoztak, „Jó leszek!” 

ígéreteket vittek puttonyukban. Mikulás és Manója a Baba-Mama klubban, a legkisebbek körében   

Mikulás és Manója 

Emlékszem, mikor az inter-
neten először megpillantot-

tam a házat, akkor egyből elfogott az érzés, hogy ez 
az amire vágytam, végre otthonomra találtam. Ak-
kor rögtön eldőlt, hogy az informatikus férjemmel, 
három kicsi gyermekünkkel, kutyával, motorral 
Peresztegre költözünk. 
Azóta már többször megtapasztaltam az egyre szé-
pülő településsel kapcsolatban az álmaim beteljesü-
lését: a szomszédok önzetlen segítőkészségét, a fa-
lubeliek kedvességét, és nem utolsósorban, hogy 
egy felújított iskolában, kedves kollégák körében, 
aranyos gyermekek között töltöm mindennapjai-
mat, -a családom apraja-nagyjával- ráadásként a 
világ legcukibb ötödikeseinek az osztályfőnöke let-
tem. Terveim között szerepel, hogy a helyi asz-
szonykórusnak, a színjátszó társulatnak, esetleg az 
önkéntes tűzoltó csapatnak a tagja legyek. 

Napközis és magyar szakos tanítóként fontosnak 
tartom a hagyományok ápolását, eredetünk, kultú-
ránk ismeretét, ennek kapcsán, a tanóráimba igyek-
szem egy kis meglepetést belecsempészni, hiszen 
számomra a legfontosabb, hogy a gyerekek jól 
érezzék magukat az iskolában, mert enélkül a többi 
nem megy. 

Éva néni 

Handa Éva osztályával a pályaorintációs napon 
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Peresztegi Hírek 
 

Pereszteg Község Önkormányzat ingyenes,  
hivatalos lapja. 

 
Megjelenik negyedévente. 
Szerkesztik:  
Sellei Tamás, Csigó Kornél, Bokor Tiborné, 
Holczmann Zsuzsanna, Pinezits Tamás, Horváthné 
Holczmann Krisztina, Dr Bártfai Zoltán 
Breidenbach László, Békési István, 
Kaltsits Józsefné, Maráz Kornélia 
Elérhetőségeink: 
9484 Pereszteg, Ady E. u. 1. 
tel.: 99/532-040  
mobil: 20/919-7972 
e-mail: polgarmester@pereszteg.hu 
Nyomda; Papírmanufaktúra Kft., Sopron, 
www.dpp.hu 
Készült 580 példányban 

   

Megérkeztem 

 
 Előző számunk megjelenése óta nem szü-

letett gyermek... 
 

 
Elhunytak 

 
 

Petauer Józsefné  1939 

Horváth Imre  1955 

Török Ferencné  1955 

   

Tudja-e… hogy mióta állítunk kará-

csonyfát? A németeknél már XVII. Századi 
írásos említése is van a karácsonyfa állításá-
nak. Magyarországon a első karácsonyfát 
valószínűleg Brunszvik Teréz grófnő - aki 
egyébként az első  kisdedóvó, az első ma-
gyarországi óvódák megalapítója - állította a 
Krisztinavárosi gyerekeknek 1824-ben. Pesten 
a karácsonyfa állítás szokása hamar elter-
jedt. Ma már az egész világon ünnepi jelkép. 
A magyar hagyomány szerint a fát december 
24-én állítják és Vízkeresztig (január 6.) áll.  

Minden kedves olvasónknak 

Áldott, békés Karácsonyt 

Sikerekben gazdag, boldog új esztendőt 

kíván 

Pereszteg Község Önkormányzata! 

Egyszerű mézeskalács mérés nélkül 

Mérleg helyett vegye 
elő a bögrét, kanalat, 
tálat és fazekat. 
A fazékban olvasszon 
fel 2 – 3 kanál zsírt és 
2 kanál mézet. Adjon 
hozzá egy bögre 1 to-
jást, porcukrot, 2 és fél bögre sima lisztet, 1 kiskanál 
darált fahéjat,  1 kiskanál mézeskalács fűszerkeveré-
ket és 1 kiskanál sütőport. Miután  a tészta egy éjsza-
kát pihent a hűtőben, másnap süsse meg a mézes-
kalácsokat  200 °C-on, 20 percig. 

mailto:polgarmester@pereszteg.hu

